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      Аннотация

    
        
          The paper relates to the field of hydraulics and is devoted to the study of fluid flow states in a non-submerged Venturi channel. The aim is improvement of the method of hydraulic calculation of the classical Venturi channel. Authors applied experimental methods with the use of hi-tech certified measurement equipment allowing for digital technology-based automated collection and processing of empirical information; calculation and analytical methods. Distribution of depths, velocities and Froude numbers in flow direction inside the classical Venturi channel water gauge are obtained. The theoretical method of hydraulic calculation of the full-capacity discharge of the Venturi channel is considered, which does not contain empirical coefficients. It is established that the calculation of the full-capacity discharge of the classical Venturi channel in accordance with the current State Standard MI 2406-97 gives underestimated values of the design flow rate with the actual flow rate with a systematic error of more than -2 %, the theoretical method of hydraulic calculation of the full-capacity discharge of the Venturi channel has a relative error of 1 %.
        

        
          Работа посвящена исследованию режимов течения жидкости в неподтопленном расходомерном канале Вентури. Целью является совершенствование метода гидравлического расчета классического канала Вентури. Были применены экспериментальные методы с использованием высокотехнологичного сертифицированного измерительного оборудования, позволяющего на основе цифровых технологий производить автоматизированный сбор и обработку эмпирической информации; и расчетно-аналитические. В результате были получены распределения глубин, скоростей и чисел Фруда в потоке по длине проточного тракта классического расходомерного канала Вентури. Рассмотрен теоретический не содержащий эмпирических коэффициентов метод гидравлического расчета пропускной способности канала Вентури. Установлено, что расчет пропускной способности классического канала Вентури по действующему Госстандарту РФ MИ 2406–97 даёт заниженные значения расчетного расхода относительно расхода действительного с систематической погрешностью более -2 %, теоретический метод гидравлического расчета пропускной способности канала Вентури имеет относительную погрешность плюс/минус 1 %.
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